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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  14  aprilie  2016 

 

S-a supus la vot  procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 31 martie  

2016. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 22 consilieri.  

Absentează domnul consilier  Benedek Istvan.   

Dl. consilier Soos: - doamnelor şi domnilor, în conformitate cu Dispoziţia 

Primarului nr.  1.239 din data de  8 aprilie  2016, se convoacă şedinţa ordinară a 

Consiliului local municipal Tîrgu Mureş pentru astăzi, 14 aprilie  2016, orele 14.   

Propun ca prima dată să avem şedinţa A.G.A. de la S.C. Administrator Imobile 

şi Pieţe S.R.L. 

 

A.G.A.  - S.C. Administrator Imobile şi Pieţe S.R.L. 

 

Dl. consilier Soos: - înainte să trecem la votul procesului-verbal din 31 martie 

2016, aş dori să atrag atenţia la o Informare, care am adus-o, despre rolul spaţiilor verzi şi 

care sper să facă mai pe înţelesul tuturor. Protestul pe care l-am iniţiat data trecută în 

sensul că am cerut o pauzp, s-a făcut o vizită în cartierul Budai, şi aici sunt enumerate 

datele care ne îngrijorează pe noi toţi, în ceea ce înseamnă administrarea spaţiilor verzi în 

ultimii 16 ani, însumând pierderea a 300.000 mc de foliari care ar fi generat aproape 200 

tone de oxigen în Municipiul Tîrgu Mureş, ar fi eliminat aproape 177 tone de dioxid de 

carbon şi ar fi filtrat cam 1.350 tone de praf din aerul oraşului.  

Cred că având în vedere aceste date nu este indiferent ce se va întâmpla în 

viitor cu spaţiile verzi din acest oraş.Vă mulţumesc tuturor pentru înţelegere. 

Dacă nu aveţi obiecţiuni, aş dori să vă rog atunci să votăm Procesul-verbal al 

şedinţei Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş  din  data de 31 martie 2016. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Procesul-verbal a fost aprobat cu 20 de voturi pentru. 

Dl. consilier Soos: - dacă sunt intervenţii înainte de ordinea de zi? 

Dl. consilier Peti: - o singură rugăminte procedurală, de la regimul de urgenţă 

punctele nr. 1 şi 2 să le luăm înainte, să validăm colega nouă. Deci, după primele două 
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puncte din ordinea de zi să includem punctele nr. 1 şi 2 din regimul de urgenţă, care să 

devină 3 şi 4. 

D-na consilier Karacsony:: - aş dori să aduc în atenţia dvs, şi în special a 

executivului, o problemă care am găsit-o la Şcoala generală nr. 7. Aceasta a sesizat în 

cursul lunii februarie faptul că sunt probleme cu intrarea în şcoală a autospecialelor ISU 

în caz de Doamne fereşte ceva.. 

Pe data de 4 aprilie 2016 a fost un control şi au fost averizaţi legat de acest 

aspect. Aş ruga să se verifice şi în situaţia în care există posibilitate pe care au propus-o 

ei, sau orice altă posibilitate, să se rezolve această problemă. Vă mulţumesc frumos. 

Dl. consilier Gujan: - nişte cetăţeni m-au rugat să întreb colegii de la UDMR 

dacă de la acţiunea trecută, deci din timpul şedinţei trecute, aţi mai plantat ceva copaci 

sau nu? 

Dl. consilier Jozsa: - ca şi răspuns, puteţi să vedeţi că, copacii sunt superbi, s-

au înverzit, aşa că mulţumim colegilor care au votat pauza, că am putut să facem ceva util 

pentru Municipiul Tîrgu Mureş. 

Dl. consilier Soos: -  aş dori să rog pe dl. Secretar că a fost o iniţiativă în regim 

de urgenţă referitor la locaţia statuii Bethlen Gabor şi am dori dacă se poate să fie 

introdusă pe ordinea de zi în regim de urgenţă. 

Dl. Secretar Mureşan: – este o iniţiativă, dar nu este introdusă în regim de 

urgenţă. Noi doar astăzi am primit proiectul de hotărâre înaintat de fracţia dvs., nu se 

solicita să fie introdus în regim de urgenţă, în schimb am solicitat avizele de la 

departamentele de specialitate, urmează să le primim, iar la prima şedinţă dacă totul este 

ok şi primeşte viza de legalitate, va fi pe ordinea de zi. 

Dl. consilier Soos: - propun să votăm ordinea de zi cu precizarea d-lui Peti.  

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 de voturi pentru. 

Dl. consilier Soos: - propun să votăm ordinea de zi în regim de urgenţă. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Molnar E.) 

Ordinea de zi în regim de urgenţă a fost aprobată cu 19 voturi pentru şi o 

abţinere. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de 

consilier local şi implicit de viceprimar, al domnului Maior  Sergiu Claudiu şi declararea 

ca vacant a unui loc de consilier local în Consiliul local municipal Tîrgu Mureş şi de 

viceprimar al Muncipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - supun la vot. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Jozsa T., Urcan G., Molnar E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Dl. consilier Soos: - nu v-am întrebat dl. Maior dacă doriţi să precizaţi ceva. 

 Dl. Maior: - mulţumesc că mi-aţi dat cuvântul, d-le preşedinte. Mulţumesc 

frumos, koszonom szepen minden kinek. 

Ce aş putea să vă spun altceva decât că au fost câţiva ani frumoşi, chiar dacă 

ne-am  mai certat, chiar dacă am mai vorbit în contradictoriu ştiu eu, cred că s-au făcut 
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multe şi chiar vreau să vă mulţumesc şi în special celor care nu fac parte din Partidul 

Naţional Liberal pentru că, până la urmă, noi consilierii de la liberali se subînţelege că am 

fost o echipă dar echipa o simţi în spate atunci când există şi oameni de la alte partide şi 

chiar au existat oameni şi există oameni cărora trebuie să le mulţumesc. Îmi pare rău că 

nu este aici şi dl. Benedek pentru că aş fi vrut să îi mulţumesc personal pentru faptul că a 

fost împreună cu dl. Peti un fel de liant în care, câteodată când era să părăsim şedinţele, 

când ştiu eu mai erau lucruri care nu puteau fi spuse public, am reuşit împreună să facem 

în aşa fel să fie bine. Sper ca în mandatele pe care o să le aveţi o să reuşiţi să faceţi acest 

lucru şi în continuare şi în primul rând să vă gândiţi la oraş pentru că împreună – români 

şi maghiari trebuie să dăm cu adevărat frumuseţe oraşului. 

În ceea ce mă priveşte rămân acelaşi om. Cât timp va sta domnul Primar în 

funcţie dacă mă va dori, voi sta lângă el şi cu acelaşi devotament oricând vă aştept, şi nu 

am uitat promisiunea: am zis că la ultima şedinţă, mi-a zis d-na Karacsony că nu crede, i-

am zis că la ultima şedinţă o să aibă aparatul. Am crezut că la interpelare va spune din 

nou de aparat, dar eu nu am uitat, am zis ultima şedinţă şi o să-l aveţi. Vă aştept la ultima 

şedinţă, să nu faceţi să nu veniţi. 

Vă mulţumesc mult încă odată şi să vă dea Dumnezeu tot ceea ce credeţi voi că 

este bine să faceţi. Să aveţi noroc. 

Dl. consilier Soos: - mulţumim dl Maior, koszonunk szepen.  

 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind validarea unui mandat de consilier local municipal 

din partea Alianţei  pentru  Mureş: 

Dl. consilier Soos: - supun la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 

Dl. secretar Mureşan: - conform regulamentului voi da citire Jurământului iar 

d-na consilier va declara solemn „Jur”. Subsemnata Man Tatiana, aleasă în funcţia de 

consilier local în cadrul Consiliului local municipal Tîrgu Mureş „Jur să respect 

Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună credinţă tot ceea ce stă în puterile şi priceperea 

mea pentru binele locuitorilor Municipiului Tîrgu Mureş”. 

D-na consilier Man Tatiana: - Jur. Aşa să-mi ajute Dumnezeu! 

Dl. consilier Soos: - acum, conform votului dumneavoastră o să vă rog să 

votaţi: 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de consilier local al 

domnului GOMBOS GEZA CSABA şi declararea ca vacant a unui loc de consilier în 

Consiliul local municipal Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - supun la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi şi o abţinere. 

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind  validarea unui mandat de consilier local municipal 

din partea Uniunii Democrate a Maghiarilor din România – Organizaţia Judeţeană Mureş 
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Dl. consilier Soos: - supun la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Dl. Secretar Mureşan: - conform regulamentului voi da citire Jurământului, 

iar d-na consilier va declara solemn „Jur”. Subsemnata Gal Eva, aleasă în funcţia de 

consilier local în cadrul Consiliului local municipal Tîrgu Mureş, Jur să respect 

Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună credinţă tot ceea ce stă în puterile şi priceperea 

mea pentru binele locuitorilor Municipiului Tîrgu Mureş”. 

D-na consilier Gal Eva: - Jur. Aşa să-mi ajute Dumnezeu! 

Dl. consilier Soos: - rog frumos participanţii la şedinţă să nu afişeze niciun fel 

de afiş jignitor sau orice alt tip de afiş. Nu este permis numai cu acordul d-lui Secretar şi a 

Consiliului local. 

 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind validarea Dispoziţiei de Primar nr. 

1.013/14.03.2016 şi a Dispoziţiei de Primar nr. 1.095/31.03.2016 referitoare la 

modificarea bugetului Unităţii Administrativ Teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş pe 

anul 2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă sunt luări de cuvânt? 

Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi şi o abţinere. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare 

actualizat al Aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă sunt observaţii? 

Dl. consilier Bakos: - stimaţi colegi, d-le preşedinte, cred că sunt cel cu tema 

asta de servici şi atunci când am votat postul de city manager, deci administrator sau 

manager public, conform legislaţiei în vigoare, acest lucru este posibil cu foarte multe 

criterii şi unele chiar au fost semnalate de către Prefectură, că poate am omis să le trecem 

în proiectul de hotărâre. Şi acest material se referă la ceva identic. Modificarea 

Regulamentului de funcţionare cu câteva săptămâni înainte de alegeri poate nu este prea 

oportun datorită faptului că noul primar, indiferent care va fi, poate cel vechi sau poate 

altul, va trebui să propună oricum un regulament de funcţionare, care va ţine cont de 

configuraţia dorită de dânsul la data respectivă.  

În consecinţă cred că ne pripim puţin dacă votăm acest material, să fim 

răbdători încă câteva săptămâni şi atunci putem vota unul care va fi conform doleanţei 

primarului.  

Dl. consilier Soos: - ce propuneţi dl. Bakos? 

Dl. consilier Bakos: - în consecinţă propun amânarea. 

 Dl. consilier Soos: - conform regulamentului prima dată să votăm propunerea 

de amânare dacă se doreşte. Dacă nu revenim. 

Cine este pentru? – 9 voturi (Bakos L., Haller B., Jozsa T., Makkai G., Soos 

Z., Gal E., Hints M., Karacsony E., Peti A.)  
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Cine este împotrivă? – 10 voturi (Corneanu M., Dordea N., Gujan L., Fărcaş I., 

Loghin L., Man T., Matei D., Molnar E., Moldovan C., Urcan G.) 

Cine se abţine? – 13voturi (Moldovan O., Someşan C., Sabău O.) 

Propunerea de amânare a fost respinsă cu 9 voturi pentru, 10 voturi împotrivă 

şi 3 abţineri. 

Dl. consilier Soos: - dl Secretar procedural. 

Dl. Secretar Mureşan: - nu mai are rost să discut procedural. Ideea de 

procedură era că acest regulament a trecut prin toate comisiile de specialitate ale 

Consiliului local şi nu au fost niciun fel de obiecţiuni. Dacă erau probleme de discutat, am 

rugat de fiecare dată să discutaţi şi să luaţi decizii în comisiile de specialitate, dar dacă 

daţi pagina şi vedeţi după proiectul de hotărâre ce au semnat comisiile de specialitate, 

nicăieri nu am văzut astfel de obiecţiuni. Dar este ok, am înţeles, este campanie, este 

strategia dumneavoastră, vă mulţumesc. 

Dl. consilier Bakos: - nu este campanie. Nici eu şi nici grupul nostru nu am 

avut nimic împotrivă. Ca şi conţinut nu este nicio problemă, trebuie să fim de acord. E 

dreptul d-lui Primar să propună un regulament de funcţionare, mi se pare corect, 

dar…asta e. 

Dl. Secretar Mureşan: - dl. Bakos, nu intru în contradicţie cu dumneavoastră , 

dar dumneavoastră cum spuneţi că e dreptul d-lui Primar să facă, ori dumneavoastră 

tocmai asta faceţi – încălcaţi dreptul actualului Primar să actualizeze ROF-ul. Iar ROF-ul 

nu înseamnă sub nicio formă organigramă sau o reorganizare a instituţiei, aceea este cu 

totul altceva. ROF-ul stabileşte raporturile dintre departamentele existente şi modul în 

care acestea interacţionează. Nu au nicio legătură unele cu alte. Dar daca dvs. mergeţi pe 

ideea că peste o lună sunt alegeri şi să fie mai bine stabilit de viitorul primar că e dreptul 

primarului, înseamnă cu dvs. tocmai asta faceţi: încălcaţi drepturile actualului primar să 

stabilească ROF-ul. Este o chestie şi v-am spus: este oportunitatea dvs. de a vota că se 

apropie alegerile. 

Dl. consilier Soos: - cred că sunt clare cele două opinii. Eu vă rog să trecem la 

vot. 

Cine este pentru? – 13 voturi (Corneanu M., Dordea N., Gujan L., Fărcaş I., 

Loghin L., Man T., Matei D., Molnar E., Moldovan C., Moldovan O., Sabău O, Someşan 

C., Urcan G.) 

Cine este împotrivă? – 9 voturi (Bakos L., Haller B., Jozsa T., Makkai G., Soos 

Z., Gal E., Hints M., Karacsony E., Peti A.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru şi 9 voturi împotrivă 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind numirea d-nei Trif Claudia în funcţia de director 

executiv al Serviciului public comunitar local de evidenţa persoanelor al Municipiului 

Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: -  

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea metodologiei de jurizare pentru 

finanţările nerambursabile din fondurile bugetului local al Municipiului Tîrgu Mureş 
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pentru programe/proiecte culturale, aprobată prin Hotărârea Consiliului local nr. 51 din 

25.02.2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de 

hotărâre.  

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei necesare organizării 

licitaţiei publice deschise pentru concesionarea celor două locaţii pentru desfăşurarea 

unor activităţi de alimentaţie publică, situate în Tîrgu Mureş, P-ţa Teatrului: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de hotărâre 

varianta II.  

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 

Nu a votat d-na Karacsony E. 

Dl. consilier Soos: - dl. Secretar, prima dată nu se stabileşte comisia care va 

stabili preţul de pornire la licitaţie?  

Dl. secretar Mureşan: - preţul din Expunerea de motive. Urmează să se facă 

propuneri în comisie. 

Dl. consilier Soos: - rog nominalizările pentru comisie. 

Dl. consilier Peti: - propun pe dl Hints Miklos - membru. 

Dl. consilier Matei: - propun pe dl Molnar Ervin – membru supleant 

Dl. consilier Molnar: - dacă nu mai fac parte din viitorul consiliu, ce se 

întâmplă? 

 Dl. consilier Soos: - se nominalizează altul sau toată comisia. 

Dl. consilier Molnar: - bine, de acord. 

Dl. consilier Soos: - supun la vot varianta II şi nominalizările în comisie. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Jozsa T., Hints M., Moldovan O.,) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind constatarea apartenenţei imobilului situat în Tîrgu 

Mureş (str. Cotului) la domeniul public al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind transmiterea  în administrarea S.C. Locativ S.A. a 

imobilului situat în Tîrgu Mures, str. Islazului nr. 2: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 
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Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri administrative, în vederea 

desfăşurării activităţii claselor primare din cadrul Liceului Vocaţional Reformat din 

Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Someşan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere 

  Dl. consilier Peti: - procedural vă propun să inversăm votul. Să votăm prima 

dată punctul nr. 12 pentru că am avut o Hotărâre iniţială care trebuie modificată la 

obiectul contractului acesta şi după aceea să aprobăm studiul de fezabilitate şi indicatorii 

tehnico-economici. 

 Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea Hotărârii Consiliului 

local nr. 246 din 24.09.2015 referitoare la  aprobarea alocării sumei de 3.500.000 lei, din 

care pentru anul 2015 se va cheltui suma de 150.000 lei inclusiv TVA, iar în anul 2016 se 

va cheltui suma 3.350.000 lei inclusiv TVA, reprezentând valoarea investiţiei pentru 

obiectivul „Studiu de fezabilitate, Proiect Tehnic, execuţie mansardare şi reabilitare 

faţadă interioară la Şcoala Gimnazială Dr. Bernady Gyorgy”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 

 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, pentru 

investiţia ”Studiu de fezabilitate, proiect tehnic şi execuţia lucrărilor de mansardare, 

subzidire, schimbare învelitoare şi reabilitare faţadă posterioară/interioară clădire Şcoala 

Gimnazială Dr. Bernady Gyorgy”: 

Dl. consilier Soos: - nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici  pentru 5 

proiecte, respectiv „Lucrări de creştere a eficienţei energetice la 5 blocuri de locuinţe din 

Tîrgu Mureş prin POR 2014-2020, Axa prioritară 3, Prioritatea de investiţii 3.1, 

Operaţiunea A - Clădiri rezidenţiale”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local nr. 46 din 

25 februarie 2016 referitoare la constituirea „Fundaţiei Tîrgu Mureş Zoo”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea Regulamentului privind organizarea şi 

funcţionarea cimitirelor din Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind scoaterea din funcţiune a unor mijloace fixe din 

domeniul public al Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. secretar Mureşan: - aici un singur amendament v-aş ruga să faceţi, să fie 

introdus un articol nou, care să preceadă articolul unu şi după aceea cu renumerotare, care 

să prevadă trecerea din domeniul public în privat al Municipiului Tîrgu Mureş şi după 

aceea cu continuarea celorlalte articole. 

Dl. consilier Soos: - cu amendamentul făcut de dl. Secretar, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 12 voturi (Corneanu M., Fărcaş I., Hints M., Matei D., 

Molnar E., Soos Z., Dordea N., Gujan L., Man T., Moldovan C., Someşan C., Urcan Gh.) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 9 voturi (Bakos L., Haller B., Karacsony E., Makkai G., Peti 

A., Gal E., Jozsa T., Loghin L., Moldovan O.) 

Proiectul de hotărâre în forma completată a fost respins. 

Dl. consilier Soos: - revenim la forma iniţială şi supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 8 voturi (Dordea N., Gujan L., Matei D., Fărcaş I., Molnar 

E., Man T., Moldovan C., Urcan Gh.) 

Cine este împotrivă? – 5 voturi (Bakos L., Haller B., Makkai G., Gal E., Jozsa 

T.) 

Cine se abţine? – 8 voturi (Corneanu M., Karacsony E., Moldovan C., 

Someşan C., Hints M., Loghin L., Peti A., Soos Z. ) 

Proiectul de hotărâre în forma iniţială a fost respins. 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării licitaţiei publice în vederea 

închirierii unor terenuri de sport situate în incinta Complexului de Agrement şi Sport 

„Mureşul” din str. Plutelor nr. 2 şi în str. Parcul Sportiv Municipal nr. 4 din Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Karacsony: - comisia noastră a avut nişte observaţii legat de 

acest material. Am văzut că este referatul însă nu văd varianta II şi nicio modificare. Am 

văzut că au fost observaţii şi din partea comisiei de buget şi nu avem în mape altă 

variantă. 

Dl. Secretar Mureşan: - d-na consilier, nu este nicio problemă. Propuneţi 

dumneavoastră amendamente acum în plen pentru a fi votate, dar vă rog să luaţi în calcul 
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că sezonul estival a început şi acele terenuri de sport care sunt în administrarea 

Complexului de agrement şi sport „Mureşul” pot produce venituri pentru municipiu, iar 

totodată neatribuirea lor poate duce chiar la pierderi nu numai prin neîncasare ci şi prin 

faptul că se deteriorează. Deci nu cred că cei care acum administrează complexul au 

suficient personal pentru a administra şi acele terenuri, ori asta era şi raţiunea pentru care 

urmăreau să le dea în chirie. Deci dvs puteţi să veniţi cu amendamente acum în plen, 

inclusiv fracţia sau colegii de la PNL sau PSD, dar eu zic că cel mai bine este să găsiţi o 

soluţie acum pentru a nu se pierde încă o lună de zile până se ia decizia în plen şi după 

aceea încă o lună de zile până când are loc licitaţia şi ne trezim în septembrie când 

sezonul estival este închis că avem şi terenuri deteriorate şi şi lipsă de încasări pe chirii. 

Deci nicio problemă, faceţi ce amendamente doriţi. Vor fi consemnate în procesul-verbal 

al şedinţei şi astfel va fi redactată hotărârea, dar eu zic că cel mai bine ar fi pentru oraş şi 

pentru complex să luaţi azi o decizie. 

Dl. consilier Karacsony: - suntem de acord şi este dorinţa noastră să luăm o 

hotărâre. Nici nu am solicitat amânarea acestui material, însă aş dori ca obiecţiunile, 

respectiv observaţiile noastre să fie puse în discuţie, să se includă solicitările noastre, să 

existe o variantă care să cuprindă toate acestea.  

Dl. consilier Soos: - supun la vot proiectul de hotărâre cu observaţiile făcute 

de comisia juridică şi comisia de buget.  

Rog să facem nominalizări în comisia de licitaţie. 

Au fost propuşi d-nii consilieri  Bakos Levente,  Fărcaş Ioan,  Man Tatiana, 

Jozsa Tibor. 

Dl. consilier Soos: - supun la vot proiectul de hotărâre cu observaţiile făcute 

de comisia juridică şi comisia de buget, precum şi  membri în comisie. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Bakos L., Jozsa T., Peti A.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 de voturi pentru şi 3 abţineri 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal 

Tîrgu Mures nr. 63/2016 referitoare la aprobarea preţului  minim de pornire la licitaţie a 

masei lemnoase suplimentare din fondul forestier proprietate a Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere. 

 Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan 

Urbanistic de Detaliu - stabilire reglementări urbanistice pentru construire locuinţă 

individuală", Strada Voinicenilor, nr. 169, proprietari - beneficiari: Ercse Janos - Szilard 

şi  Ercse Noemi: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
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Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţie de urbanism „Plan 

Urdanistic Zonal – lotizare teren în vederea realizării unui ansamblu rezidenţial”, zona 

străzilor Pomilor – Verde, ru regulamentul local de urbanism aferent, Beneficiar: Fekete 

Petru: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Makkai G.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi a fost retras. 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 

Proect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţie în valută 

pentru o delegaţie din partea Consiliului local Tîrgu Mureş, cu ocazia deplasării la 

Szeged/Ungaria, în perioada 20 – 22 mai 2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind depunerea candidaturii în vederea  preluării  în 

custodie  de către Municipiul Tîrgu Mureş a ariei protejate “Pădurea Tîrgu Mureş” şi 

unele măsuri referitoare la  realizarea planului de management: 

Dl. consilier Peti: - este un material la care am lucrat foarte mult şi am 

beneficiat de sprijinul mai multor instituţii de specialitate, chiar şi de sprijinul 

Ministerului Mediului prin reprezentanţi ne-a susţinut în această iniţiativă.  

Este vorba de pădurea despre la Platoul Corneşti care a fost inclusă la aderarea 

ţării noastre în U.E. în arii protejate de interes comunitar – reţeaua Natura 2000. De aceea 

am luat cuvântul ca să subliniez importanţa acestui demers făcut de către Primăria 

Municipiului Tîrgu Mureş darm totodată şi să vă anunţ şi să vă solicit să completăm 

această hotărâre şi cu un alt articol, este o iniţiativă de la o asociaţie care se ocupă cu 

protecţia mediului, de a stabili sau de a declara arie protejată de interes local tot 

Bulevardul Cetăţii.  

Au şi depus pe baza OUG nr. 57/2007 privind regimul ariilor naturale 

protejate, conservarea habitatelor naturale, a florei şi faunei sălbatice, pe baza art. 5, 7 şi 

8, această documentaţie ştiinţifică în care ei fundamentează necesitatea şi oportunitatea 

instituirii acestei garanţii sau a acestei protecţii suplimentare care este impusă de fauna cu 

caracter istoric şi cu o importanţă deosebită care există pe Bulevardul Cetăţii.  

Deci, propun să completăm cu un articol nou: Se analizează sau se ia act de 

această documentaţie ştiinţifică şi se propune demararea procedurii pentru instituirea ca 

zonă protejată de interes local a Bulevardului Cetăţii.    

Dl. secretar Mureşan: - d-lor consilieri,  este adevărat că acest material de la 

punctul 23 este un material la care s-a lucrat foarte mult. Este adevărat că a lucrat şi dl. 

Peti foarte mult, nu vp ascunt că am lucrat şi eu foarte mult, dar vă spun sincer şi franc 

care a fost raţiunea pentru care s-a născut acest material de pe ordinea de zi., ceea ce 

multă lume nu a avut curajul să spună, tocmai pentru a nu risca ca România să intre din 

cauza Consiliului local  Tîrgu Mureş într-o procedură de infringement pe mediu. Pentru 
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că noi am câştigat în instanţă acel ordin Natura 2000 prin care pădurea a fost introdusă 

acum câţiva ani, am câştigat în instanţă desfiinţarea ordinului cu poziţia pădurea Tîrgu 

Mureş. In urma mai multor discuţii pe care personal le-am avut cu dl. secretar de stat din 

Ministerul Mediului, am ajuns la concluzia că nu este benefic nici pentru România şi nici 

pentru Municipiul Tîrgu Mureş ca să se rişte o procedură de infringement, nu are rost 

când intri într-o astfel de procedură să mai cauţi vinovaţi, amenzile sunt foarte mari, şi am 

ajuns la concluzia discutând cu factorii decidenţi din Ministerul Mediului, că este cel mai 

bine ca „dintr-un duşman să ne facem un aliat”, în sensul să preluăm noi în custodie 

această arie protejată doar pentru a putea avea o conlucrare între dezvoltarea urbană a 

Municipiului şi partea de protecţie şi protejare a mediului iar eu în calitate de custode, şi 

aici vorbesc de municipiu, voi fi eligibil pentru fondurile de management pe mediu care 

sunt sume considerabile de ordinul milioanelor de euro. Deci nu doar că voi armoniza 

dezvoltarea urbană a oraşului cu legislaţia pe mediu ci voi aduce şi finanţare 

nerambursabilă de la Comunitatea Europeană. 

Acum am nefericita plăcere să constat că încercăm să amestecăm merele cu 

perele şi nu o să iasă ceva bun. Dacă dvs. aveţi şi alte idei de a declara un bulevard, o 

şosea, o străduţă ca zonă locală protejată este strict dreptul dvs., dar vă rog ca la un astfel 

de proiect de o asemenea anvergură şi însemnătate discutaţi inclusiv cu factori decidenţi 

din Ministerul Mediului, să nu îl amestecăm cu chestiuni care ţin de zona locală. Puteţi să 

faceţi o iniţiativă, aveţi acest drept în calitate de consilieri locali, în calitate de viceprimar 

şi să puneţi în ordinea de zi un proiect de hotărâre privind stabilirea zonei nu ştiu care ca 

zonă protejată de interes local dar rugămintea mea este să nu amestecăm acest proiect cu 

ceea ce aţi spus dvs. Mai mult, adresa la care faceţi dvs referire probabil este un  

document care aparţine Municipiului Tîrgu Mureş, eu personal nu l-am văzut încă, nu ştiu 

cum a ajuns în mapele dvs. şi nu ştiu din punct de vedere procedural dacă puteţi să veniţi 

cu astfel de solicitări atâta timp cât nu îl cunosc, deci nu îl am în mapă. 

Rugămintea mea este, încă odată, să luaţi în considerare documentul care vă 

este în mape la punctul nr. 23, vă rog să îl trataţi cu maximă responsabilitate în ceea ce 

am discutat la nivel de Minister al Mediului, în ceea ce înseamnă beneficiile pentru 

dezvoltarea urbană, în ceea ce înseamnă posibilitatea de a accede fonduri europene. Nu vă 

ascund faptul că este un proiect pilot la nivel naţional să preluăm o astfel de custodie în 

administrarea oraşului. După aceea puteţi oricând să aveţi o iniţiativă, aveţi dreptul la 

iniţiativă şi să vă hotărâţi materialele.    

Dl. consilier Peti: - d-le Secretar, puţină răbdare aş dori şi vă rog foarte 

frumos pentru că subiectul este mult mai important decât consideraţi unii dintre dvs., 

pentru că dacă dvs. nu consideraţi că este un subiect important asta nu înseamnă că pentru 

cetăţenii oraşului nu este important. 

Considerentele şi argumentele folosite de către dl. Secretar sunt foarte 

convingătoare. Dacă declari o zonă protejată de interes local poţi să obţii fonduri 

europene. Nu trebuie să găsim şi să identificăm vinovaţi ci la nivel european sau stabilit 

speciile de floră şi faună care sunt protejate la nivel european, nu dumneavoastră în 

calitate de laici sau nu eu am stabilit această listă ci alţii care se pricep la acest lucru. 

Măcar eu recunosc că nu mă pricep dar ştiu un singur lucru: noi când am semnat tratatul 

de aderare ne-am asumat obligaţii, avem şi drepturi, foarte bine că beneficiem de fonduri 

europene nerambursabile, dar haideţi să privim şi partea cealaltă că avem şi obligaţii. 

Deci dacă acolo există temei legal şi sunt incluse specii de faună pe lista protejată la nivel 

european, după părerea mea nu există raţionament să excludem această posibilitate.  
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Al treilea argument: pe procedură noi putem să facem amendamente şi în 

plenul şedinţei urmând ca dvs. să votaţi varianta iniţială şi dacă pică atunci putem să 

trecem şi la amendament. 

Dl. secretar Mureşan: - am să vorbesc mult mai rar ca să fiu mai bine înţeles. 

Sub nicio formă nu am discutat, şi putem da banda înapoi, că sunt împotriva demersului 

dvs. dl. Peti. Rugămintea mea a fost ca acest proiect, pe care s-a lucrat foarte mult timp şi 

la care şi dvs. aţi participat, este pentru zona protejată Natura 2000. Haideţi să nu le 

amestecăm. Repet încă odată că nicio secundă nu am zis că nu sunt de acord cu ceea ce 

doriţi dvs., dar dacă s-a pregătit un proiect la care am lucrat împreună timp de o lună de 

zile, timp de o lună de zile nu  mi-aţi spus niciodată nimic din ceea ce aţi ridicat acum 

câteva minute. Nu ştiu, probabil acum aţi primit actul, nu ştiu, l-aţi primit pe registratura 

instituţiei, eu personal distribui corespondenţa instituţiei, eu nu am văzut acea solicitare, 

dar repet încă odată că este dreptul dvs. de a avea iniţiativă, nu contest veridicitatea sau 

drepturile pe care dvs. le invocaţi. Rugămintea mea a fost ca acel proiect care este de o 

anvergură mare să nu îl amestecăm cu altele de natură locală. Eu zic că va avea aceeaşi 

autoritate în faţa terţilor atât proiectul de hotărâre pe care dvs. îl aveţi în mape la pct. 23 

cât şi proiectul de hotărâre pe care dvs. îl puteţi iniţia oricând. Nu cred că cineva îşi va 

bate joc de acea iniţiativă. Vă mulţumesc! 

Dl. consilier Jozsa: - este interesantă această discuţie. Intr-adevăr fiecare parte 

are dreptatea lui dar totuşi dle Secretar, să nu îmi luaţi în nume de rău, dar discutând cu 

Ministerul Mediului nu v-au întrebat de ce nu aveţi registrul spaţiilor verzi înregistrat 

conform legii pentru că suntem plauzibili de amenzi foarte foarte mari. Noi neavând un 

registru de spaţiu verde, dorim să preluăm acea depunere a candidaturii primăriei în 

custodia arii protejate. Recunosc, este bine, oricum sunt arii protejate, preluăm în 

custodie, noi le administrăm, punem nişte taxe de exploatare cum face Natura 2000. Dar 

încă odată vă întreb: registrul spaţiilor verzi, cum se poate că noi astăzi facem dezvoltare 

urbană fără să avem registrul spaţiilor verzi pe cap de locuitor efectuat şi corect, îl ataşăm 

şi acesta şi aşa mai departe. Bine, poate astăzi este un subiect altceva ce am venit eu cu 

registrul spaţiilor verzi dar de aici începe totul. Mulţumesc! 

Dl. secretar Mureşan: - d-le Tibi, acum îţi spun Tibi că aşa ne tutuim, vreau 

să şi închei discuţia asta că intrăm în copilării şi nu are rost. La prima şedinţă o să vă pun 

în mapă fişa postului şi atribuţiile de servici pe care le am şi veţi vedea că nu am nicio 

treabă cu întocmirea spaţiului verde, în schimb puteţi întreba când doriţi dvs. Executivul 

Municipiului, cine are atribuţii din cadrul Executivului Municipiului, cred ca e a doua 

persoană din dreapta dvs. care face parte din executiv, să vedeţi ce se întâmplă cu 

registrul spaţiilor verzi. Vă mulţumesc! 

D-na consilier Corneanu: - ideea este foarte bună. În  calitate de alegător mă 

bucur că în sfârşit ne-am gândit să protejăm natura într-un fel sau altul. Primăria noastră 

este pionier într-un anumit domeniu, a prelua anumite spaţii şi pe urmă să beneficieze de 

bani europeni. Mă gândesc la batal. Când Primăria a preluat batalul s-a considerat şi îl 

considerăm şi acum un lucru foarte bun. Din păcate, pe parcurs, s-a constat că la preluare, 

nu au fost suficient de exigenţi cei care s-au ocupat şi acum avem o reală problemă cu 

batalul pentru că AZOMUREŞ nu îşi respectă promisiunile şi obligaţiile din contract, iar 

în contract, colegul meu zâmbeşte pentru că dânsul a ridicat problema, deci eu m-a 

inspirat din ideea dânsului. Ce se întâmplă dacă nu îţi respecţi contractul? Deci reiau: 

ideea este foarte bună, îl susţin pe dl. Mureşan, să nu amestecăm mai multe lucruri mici, 

banii europeni sunt foarte buni dar atenţie: când preluăm ceva trebuie să gândim foarte 

adânc şi să punem toate condiţiile astfel încât să ne apărăm pentru că nu ştiu cum ieşim 

noi acum cu batalul acuma, sper că cu Platoul Corneşti să fie mult mai uşor. 
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Dl. consilier Soos: - vă rog să ţinem pasul şi să reuşim  să finalizăm şi şedinţa 

de consiliu. 

Dl. consilier Sabău: - ştiu că noi juriştii vorbim mult, dar nici chiar aşa de 

mult nu sunt pregătit să vă ofer. 

Dl. consilier Soos: - e în regulă, nicio problemă. 

Dl. consilier Sabău: - eu aş avea o întrebare sau două, pentru mine mai mult. 

Ştiu la nivel de principiu că toate situ-rile au şi impun foarte multe restricţii proprietarilor 

de terenuri, de case, de construcţii, etc., cum este normal trebuie să fie protejată natura 

sunt foarte de acord şi susţin ideea.  

Prima întrebare ar fi în felul următor: dacă noi declarăm, noi Consiliul local 

declarăm, un sit o anumită zonă din oraş, sit de importanţă locală, întrebarea mea este acel 

sit se extinde şi pe grădina de flori a vecinilor cu case de acolo sau nu? Nu ştiu, eu întreb. 

Dacă sit-ul respectiv va fi şi va viza exclusiv ceea ce înseamnă domeniului public al 

Municipiului Tîrgu Mureş şi, trei la mână, în ce condiţii zona respectivă sau în ce 

condiţionalităţi în plus zona respectivă se va impune sub aspectul autorizaţiilor de 

construcţii, ce obligaţii vor avea proprietarii acelor clădiri, acelor terenuri, curţile şi 

procedural cum putem noi să declarăm sit de importanţă locală o anumită zonă… chiar nu 

ştiu. 

Dl. consilier Peti: - stimaţi colegi, aceste bunuri sunt domeniul public al 

Municipiului Tîrgu Mureş: şi pădurea, şi Platoul Corneşti şi B-dul Cetăţii. Noi nu 

discutăm despre proprietate ci discutăm despre anumite instrumente de a pune în valoare 

patrimoniul faunei şi florei care trăiesc în aceste medii. Zona este delimitată de locul şi 

existenţa de trai a acestor specii protejate la nivelul european. 

Să răspund exact la întrebarea dvs.: dacă în grădina unui proprietar persoană 

fizică intră liliacul nu ştiu cum îl cheamă, animalul care este protejat în Platoul Corneşti, 

atunci va fi delimitat zonă protejată la nivel european, dacă liliacul trăieşte în grădina ta 

proprie, aşa este.  

D-na consilier Karacsony: - eu am o întrebare legată de tehnică: cu ce ne 

deranjează dacă includem, pentru că dl. Peti a solicitat includerea unui articol distinct. 

Deci nu a solicitat completarea niciunui articol sau modificarea ci includerea unui articol 

distinct. Eu aşa ştiu că chiar şi din contracte putem extrage anumite lucruri, se pot anula 

anumite lucruri fără să afecteze valabilitatea întregului. Vorbim despre o arie protejată pe 

Platou şi nu văd cu ce amestecăm. Eu partea aceasta nu o văd.    

Dl. secretar Mureşan: - este ultima intervenţie pe acest subiect.  

Doamnă Karacsony, sunt două chestii: una de principiu dacă lucrezi cot la cot 

o lună de zile ai pretenţia ca ceea ce pui pe hârtie să ajungă şi în consiliu iar când ajunge 

în consiliu să nu te trezeşti cu o secundă înainte că se mai vine cu o idee. Nu ştiu cum se 

numeşte asta, dar vă spun că asta e realitatea. 

Doi la mână: sunt două chestiuni care intră sub incidenţe legale complet 

diferite. Natura 2000 merge strict pe legislaţie europeană, are un cadru foarte restrâns şi 

ştim foarte bine care sunt regulile. Ceea ce îmi spune dl. coleg al dvs. dl Peti, îmi vine cu 

o iniţiativă de interes local care eu, personal, în momentul acesta, nu ştiu sub ce 

legislaţie… 

Domnule Peti, nu ştiu dacă are rost să le spui colegilor că dacă vine bufniţa 

veselă pe B-dul Cetăţii se va interzice circulaţia rutieră. Nu ştiu dacă asta ai apucat să le 

spui sau nu, dar sunt probleme mult mai, şi repet, eu zic că pentru asta trebuie discutat în 

comisii, trebuie avută o dezbatere publică, dar prea mult mergem pe acest proiect acum.  

Dl. consilier Soos: - cu acordul dvs. o să supun la vot varianta iniţială după 

care o să votăm propunerea d-lui Peti. 
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Până se consultă dl. Peti, o singură precizare. Eu cred că îngrijorările pentru B-

dul Cetăţii parţial sunt fondate. S-au făcut foarte multe declaraţii care îi îngrijorează pe 

târgumureşeni cum că ar fi tăiaţi copacii. Mă rog, asta era iniţiativa d-lui Peti.  

Eu supun acum la vot varianta iniţială şi cine doreşte să voteze iniţiativa d-lui 

Peti după aceea se poate vota. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Jozsa T., Soos Zoltan) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului autorităţii pentru a 

vota în Adunarea Generală a A.D.I. „AQUA INVEST MUREŞ” aprobarea Master 

Planului revizuit pentru sectorul de apă şi canal al judeţului Mureş: 

Dl. consilier Soos: - supun la vot materialul dar rog nominalizare. 

Dl. consilier Bakos: - îmi cer scuze dar trebuie să reacţionez la gesturile 

interesante ale colegilor. 

Grupul UDMR a decis să voteze acest material de la punctul 23 în varianta 

iniţială din respect pentru munca multora care au lucrat luni de zile. Ne menţinem 

propunerea ca acest lucru să se extindă, dar ţinând cont de importanţa subiectului am avut 

suficienta înţelepciune de a ne abţine de a insista la varianta propusă de noi. 

Dl. consilier Soos: - rog nominalizare la punctul 24. 

Dl. consilier Peti: - propun pe d-na Karacsony. 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt alte propuneri, la vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Karacsony E.) 

(Nu a votat d-na Corneanu şi dl. Molnar E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 25 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind achiziţionarea unui imobil situat în Parcul 

Municipal: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Jozsa T.) 

(Nu a votat d-na Corneanu). 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi şi o abţinere. 

Punctul nr. 26 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind constatarea îndeplinirii prevederilor art. 22, pct. 5 

din OMENCS nr. 5556/2015 în privinţa reorganizării reţelei şcolare a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul şcolar 2016 – 

2017: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 4 voturi (Loghin L., Moldovan O., Sabău Pop O., Someşan 

C.) 

(Nu a votat d-na Corneanu M). 

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 4 abţineri. 
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Punctul nr. 27 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în 

valută pentru un reprezentant din partea Municipiului Tîrgu Mureş, cu ocazia deplasării la 

Washington/S.U.A. pentru a participa la summitul ”Catalizarea unui viitor sustenabil” în 

perioada 3 – 8 mai 2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 6 abţineri (Jozsa T., Loghin L., Moldovan O., Peti A., Sabău  

Pop O., Someşan C.) 

Nu au votat d-na Corneanu şi dl. Fărcaş I. 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 6 abţineri. 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în 

valută pentru o delegaţie din partea Consiliului local Tîrgu Mureş, cu ocazia deplasării la 

Dubrovnik/Croaţia, în perioada 26 aprilie - 1 mai 2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Jozsa T., Moldovan O., Someşan C.) 

Nu au votat d-na Corneanu M. şi dl. Fărcaş I. 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Dl. consilier Jozsa: - totuşi aş dori să nominalizăm din partea Consiliului local 

pe dl. Makkai pentru deplasarea la Dubrovnik/Croaţia. 

 

Punctul nr. 29 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Gratitudinae Urbi” cu ocazia 

simpozionului organizat la împlinirea a 400 de ani de la primirea de către Tîrgu Mureş a 

titlului de oraş liber regesc: 
Dl. consilier Peti: - unii colegi depus deja nominalizări. Aş dori să depun şi 

eu. Din comisia de jurizare să facă parte dl. consilier Haller Bela. 

Aş dori să fac o propunere pentru această distincţie, este vorba despre dl Nagy 

Zoltan Gergely care a absolvit Universitatea din Lancaster, s-a născut în Tîrgu Mureş, 

trăieşte în Tîrgu Mureş şi considerăm că este o persoană care merită astfel de distincţii.  

Dl. consilier Soos: - mai avem nevoie de 2 membrii în comisia de jurizare. 

Dl. consilier Matei: - propun pe d-na Man Tatiana. 

Dl. consilier Loghin: - propun pe dl. Sabău Pop A. Olimpiu. 

Dl. consilier Soos: - dacă nu mai sunt alte intervenţii supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Haller B., Sabău O.) 

Nu a votat d-na Corneanu M. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 30 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind unele măsuri referitoare la aplicarea 

Regulamentului de exploatare în regim de autotaxare a parcărilor şi zonelor de staţionare 

cu plată aflate pe domeniul public din Municipiul Tîrgu Mureş aprobat prin Hotărârea 

Consiliului local municipal nr. 74/2009: 
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Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  2 voturi (Jozsa T., Soos Z.) 

Nu a votat d-na Corneanu M. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 31 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de “Cetăţean de Onoare al 

Municipiului Tîrgu Mureş”, pentru personalităţi cu merite deosebite, cu ocazia “Zilelor 

târgumureşene”, ediţia a XX-a,  2016: 
Dl. consilier Peti: - pe baza regulamentului întocmit, redactat şi aprobat de 

către Consiliul local Tîrgu Mureş, având în vedere şi caracterul multicultural întotdeauna 

a fost cutuma să fie câte o nominalizare din ambele părţi. Noi, partea stângă cum stăm 

astăzi aici, nominalizăm soţii academician profesor universitar doctor Peter Mihail 

Heinrich şi soţia dânsului farmacista doctor Peter Heinrich Maria. Dânşii au o vastă 

activitate academică, au o mulţime de distincţii, membrii ai Societăţii Române de 

Microbiologie, Societăţii Muzeului, Uniunii Microbiologilor, membru extern al 

Academiei de Ştiinţe. Cred că este justificată propunerea făcută de noi.   

Dl. consilier Soos: - dacă sunt alte observaţii. 

Dl. consilier Matei: - dl. Eugen Man din partea fracţiunii de dreapta. 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt alte observaţii supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Nu a votat d-na Corneanu M. 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 

Punctul nr. 32 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind instituirea unor taxe de ocupare a domeniului 

public la manifestarea “Zilele Tîrgumureşene” şi alte manifestări organizate în 2016: 
Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt alte observaţii supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Nu a votat d-na Corneanu M. 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 

Punctul nr. 33 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului autorităţii de a vota 

în Adunarea Generală a Acţionarilor a A.D.I. „Aqua Invest Mureş” pentru aprobarea 

proiectului Actului Adiţional la Contractul de Delegare a Gestiunii Serviciilor de 

Alimentare cu Apă şi de Canalizare privind actualizarea tarifelor serviciilor conexe 

aplicate de S.C. Compania Aquaserv S.A. : 

Dl. consilier Soos: - varianta II şi rog nominalizare. 

Dl. consilier Peti: - propun pe d-na Karacsony. 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  1 vot (Karacsony E.) 
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Nu au votat d-na Corneanu M. şi dl. Molnar E. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 34 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului Adunării Generale a 

Acţionarilor, d-na Karacsony Erdei Etel, să aprobe documentele referitoare la subiectele 

de pe ordinea de zi a şedinţei ordinare a Adunării Generale a Acţionarilor din data de 

05.05.2016 a S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt observaţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 vot (Karacsony E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 35 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea scoaterii definitive din fondul forestier a 

unei suprafeţe de teren necesare proiectului de investiţii „Extindere strada Subpădure”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? –  11 voturi (Corneanu M., Fărcaş I., Loghin L., Matei D., 

Molnar E., Urcan Gh., Dordea N., Gujan L., Man T., Molovan C., Sabău P.) 

Cine este împotrivă? – 6 voturi (Bakos L., Haller B., Makkai G., Gal E., 

Karacsony E., Soos Z.) 

Cine se abţine? – 5 voturi (Hints M., Moldovan O., Someşan C., Jozsa T., Peti 

A.) 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 

 

Punctul nr. 36 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului Serviciului Public de 

Salubrizare a Localităţilor din Judeţul Mureş - Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Jozsa T., Karacsony E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 37 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind reglementarea închirierii terenurilor pentru terase 

de alimentaţie publică în Complexul de Agrement şi Sport ,,Mureşul”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 

Punctul nr. 38 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerilor pentru acordarea premiului 

„Pro Cultura”: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Materiale în regim de urgenţă 

 

Dl. consilier Soos: -  primele două materiale în regim de urgenţă s-au votat 

deja. 

Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind   modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 

local nr. 299/26.11.2016 referitoare la unele masuri de reglementare a amplasarii 

mijloacelor se semnalizare rutiera si a retelelor de iluminat public pe aliniamente stradale 

cat si pe unele proprietati ale persoanelor fizice sau juridice in raport cu arborii 

ornamentali de pe aceste aliniamente: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt intervenţii supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 

Informare  privind  solicitările adresate Secretarului Municipiului Tîrgu Mureş 

pentru a fo aduse la cunoştinţă consilierilor locali municipali în şedinţa Consiliului local. 

Dl. consilier Soos: - ordinea de zi a fost epuizată. Dacă sunt alte intervenţii? 

Dl. consilier Bakos: - d-le preşedinte, legat de informări, am citit mai real o 

Informare, în timp ce am votat regulamentul de salubrizare, am citit informarea prin care 

suntem anunţaţi că este nevoie de hotărâre sau decizie a Consiliului local. Rugămintea 

mea este să nu fim doar informaţi şi la proxima şedinţă să se promoveze un proiect de 

hotărâre în acest sens. Aşa se cere, încă nu am citit tot, o hotărâre sau o decizie a 

consiliului local cu salubritatea. 

Dl. Secretar Mureşan: - a fost o Informare, d-le consilier Bakos, am văzut că 

v-aţi uitat mai pătrunzător la mine, din păcate nu am calitate de iniţiator. Calitate de 

iniţiator are Primarul, viceprimarul, consilierii locali şi cetăţenii. Cu cea mai mare plăcere 

aştept de la persoanele enunţate mai sus variante şi să vedem ce soluţii găsim pentru că 

timpul trece şi azi-mâine ne trezim în luna iunie şi vom avea o problemă reală. 

Dl. consilier Jozsa: - pentru şedinţa viitoare propun ca preşedinte de şedinţă pe 

dl. consilier Benedek Istvan. 

Dl. consilier Soos: - d-na Karacsony are cuvântul, după aceea supun la vot 

propunerea d-lui Jozsa. 

D-na consilier Karacsony: - stimaţi domni, distinse doamne, trebuie să remarc 

şi nu pot să nu o fac. 

Îmi pare foarte rău că ne apropiem de sfârşitul mandatului şi la acest moment 

ne apropiem de o situaţie normală, începem să fim mai multe doamne în consiliu. Îmi 

pare foarte bine şi urez bun venit doamnelor.  

Dl. consilier Soos: - pentru şedinţa viitoare propun ca preşedinte de şedinţă pe 

dl. consilier Molnar Ervin. Dacă sunteţi de acord vă rog să votăm. Dacă nu mai sunt alte 

propuneri, supun la vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? –  

În unanimitate a fost ales dl. consilier Molnar Ervin preşedinte al şedinţei 

viitoare. 

Dl. consilier Soos: - ordinea de zi fiind epuizată, vă mulţumesc pentru 

participare. 
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Nemaifiind alte discuţii  la ordinea de zi,  lucrările şedinţei  ordinare a 

Consiliului local  se încheie.  

 

 

 

Dl. consilier Soos Zoltan – preşedinte de şedinţă   ___________________ 

Dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş  _________ 

 


